
PROTOKÓŁ Nr VIII/11

z  VIII sesji VI kadencji Rady Gminy Przystajń odbytej w dniu 29 czerwca 2011 roku w 
sali konferencyjnej w Urzędzie Gminy  Przystajń.

Czas trwania sesji:  13.00  -  17.00

W sesji uczestniczyło 14 radnych (lista obecności w załączeniu).
Sesji przewodniczyła przewodnicząca Rady Gminy Przystajń – Henryka Kapuścik.

Ponadto w sesji udział wzięli:

- Wójt Gminy                                             - Andrzej Kucharczyk
- Sekretarz Gminy                                      - Bogusław Leszczyński
- Sołtysi                                                      - według załączonej listy obecności

P o r z ą d e k   o b r a d :

1. Otwarcie sesji
2. Stwierdzenie  prawomocności obrad.
3. Ustalenie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.
6. Sprawozdanie z działalności komisji Rady Gminy.
7. Informacja na temat zadań i funkcjonowania Sejmiku Województwa Śląskiego w zakresie 

naszego regionu. (Radny Sejmiku Woj. Śląskiego Władysław Serafin)
8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

1) zmiany Uchwały Nr XXIX/11/09 Rady Gminy Przystajń z dnia 23 lutego 2009 r. w 
sprawie: ustalenia regulaminu określającego niektóre zasady wynagrodzenia za pracę 
oraz zasady przyznawania dodatków do wynagrodzenia, nagród i dodatków socjalnych 
nauczycielom zatrudnionym w oświatowych  jednostkach  organizacyjnych na  terenie 
Gminy Przystajń. (dyr. GZOS A. Piśniak)

2) uchwalenia Statutu Gminy Przystajń (Sekretarz Gminy)
3) uchylenia Uchwały Nr V/34/11 Rady Gminy Przystajń z dnia 4 kwietnia 2011 r. w spra-

wie: zaciągnięcia pożyczki preferencyjnej na budowę kanalizacji sanitarnej w Przystajni 
ul. Kolejowa i w Kuźnicy Starej – etap V. (Skarbnik Gminy)

4) zaciągnięcia pożyczki preferencyjnej na budowę kanalizacji sanitarnej w Przystajni ul. 
Kolejowa i w Kuźnicy Starej – etap V. (Skarbnik Gminy)

5) zmiany Uchwały Nr III/19/11 Rady Gminy Przystajń z dnia 24 stycznia 2011 r. w spra-
wie: przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Przystajń (Skarbnik Gminy)

6) zmian w  budżecie Gminy Przystajń na 2011 r. (Skarbnik Gminy)
7) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdań za 2010 rok (Skarbnik Gminy)
8) udzielenia  absolutorium  Wójtowi  Gminy  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2010  rok 

(Skarbnik Gminy)
9. Interpelacje i odpowiedzi na zapytania radnych.
10. Informacje, wolne wnioski i oświadczenia. 
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A d  1
Otwarcia sesji dokonała przewodnicząca Rady Gminy Przystajń, Henryka Kapuścik. Powitała 
wszystkich obecnych na sali. 

A d  2
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  prawomocność obrad – na sali  obecnych jest 13 
radnych.

A d  3
Przewodnicząca  przedstawiła  radnym  propozycję  porządku  obrad.  Do  przedstawionego 
porządku obrad nie zgłoszono poprawek.

A d  4
Przewodnicząca  zgłosiła  wniosek  o  przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej  sesji  bez  czytania. 
Protokół został przyjęty ( za - 12 radnych, wstrzymujących się 1).

A d  5
Wójt  odczytał  sprawozdanie  ze  swojej  działalności  w  okresie  międzysesyjnym.  Do 
obradujących dołączył 14 radny.

Ad 6
Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury radna K. Wiecha – Zając 
odczytała protokół z posiedzenia Komisji, które odbyło się dnia 10 czerwca b.r. W sprawie 
wniosków Komisji po objeździe dróg gminnych Wójt poinformował, że uszkodzenia drogi w 
miejscowości Stany są w dniu bieżącym naprawiane. Zakwestionował celowość przerabiania 
skrzyżowania w miejscowości Galińskie,  było ono już raz przerabiane 2-3 lata temu, jego 
obecny  kształt  jest  celowy,  ma  ułatwiać  przejazd.  Radni  argumentowali  konieczność 
przerobienia skrzyżowania trudnością z wjazdem zimą autobusu szkolnego oraz niewielkim 
kosztem  przedsięwzięcia.  Wójt  zaproponował,  aby  pracownik  zajmujący  się  drogami 
gminnymi zrobił rozeznanie co do kosztów złagodzenia zakrętu.
Radny  M.  Kluba  zwrócił  się  do  Przewodniczącego  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa  
i Infrastruktury o informowanie pozostałych radnych o planach wyjazdu na drogi, ponieważ 
niektórzy radni nienależący do tej Komisji również chcieliby w nich uczestniczyć.
Radny J. Chrzęstek w nawiązaniu do wniosków Komisji Budżetowej stwierdził, że parking 
przy Szkole Podstawowej w Borze Zajacińskim powinien być wykonany wyłącznie z kostki 
lub wylany asfaltem. Utwardzenie go tak jak to proponuje Komisja - odpadami z pieca, uważa 
za  złe  rozwiązanie.  Po  raz  kolejny podkreślił,  że  nie  wykonano  żadnych  prac  na  drodze 
Węzina - Radły.
Radny E.  Chamela  stwierdził,  że  stosowana technologia  napraw jest  nieefektywna.  Drogi 
gruntowe powinny być nawiezione 10 cm warstwą kamienia, uwałowane i zalane emulsją. Na 
drogach asfaltowych po naprawach za pomocą patchera robią się większe dziury niż były 
pierwotnie. Lepszy efekt dałoby zasypanie pęknięć piaskiem i zalanie smołą.
Wójt zaznaczył, że takie naprawy pociągałyby za sobą znacznie większe koszty niż obecnie.
Radny J. Sas poinformował o wynikach Walnego Zgromadzenia Izb Rolniczych w którym 
uczestniczył. Pierwsze dopłaty do zakupu wapna w celu wapnowania pól będą miały miejsce 
dopiero pod koniec sierpnia.  Nie udało się uzyskać uproszczenia procedury ubiegania się  
o zwrot kosztów wapna do wapnowania pól, uzyskano jedynie zapewnienie, że pewne kroki 
w tym kierunku zostaną poczynione w roku następnym.  Radni  odnieśli  się z aprobatą do 
propozycji  skierowania  przez  Radę  Gminy  Przystajń  pisma  do  Śląskiej  Izby  Rolniczej  
w sprawie uproszczenia procedury wnioskowania o dopłaty do wapna. 
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Przewodnicząca  Rady  odczytała  informację  przygotowaną  przez  młodszego  referenta 
Grzegorza  Sokołowskiego  w  sprawie  kosztów  zmiany  planu  zagospodarowania 
przestrzennego.  Na dzień  bieżący wpłynęły  62 wnioski  o  zmianę  w planie,  w przypadku 
ewentualnego ogłoszenia przystąpienia do zmiany planu ilość wniosków może się zwiększyć 
kilkukrotnie.  Dyskusję  podsumowano  stwierdzeniem,  że  Rada  musi  zapoznać  się  
z obowiązującym planem na posiedzeniu wspólnym komisji stałych i podjąć wspólną decyzję.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  radny  Mieczysław  Kwaśny  odczytał  protokół  
z posiedzenia Komisji, które odbyło się dnia 26 maja b.r.

Ad 7
W związku  z  nieobecnością  radnego  województwa  śląskiego  Władysława  Serafina  temat 
zadań  i  funkcjonowania  Sejmiku  Województwa  Śląskiego  w  zakresie  naszego  regionu 
pozostawiono bez dyskusji.

Ad 8
Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszystkie uchwały przewidziane do rozpatrzenia na 
bieżącej sesji zostały omówione i zaopiniowane pozytywnie przez Radnych na posiedzeniu 
wspólnym komisji stałych Rady Gminy Przystajń, które miało miejsce dnia 22 czerwca b.r. 
Przystąpiono do odczytania i rozpatrzenia projektów uchwał w sprawie:

1. zmiany Uchwały Nr XXIX/11/09 Rady Gminy Przystajń z dnia 23 lutego 2009 r.  
w sprawie: ustalenia regulaminu określającego niektóre zasady wynagrodzenia  
za  pracę  oraz  zasady  przyznawania  dodatków  do  wynagrodzenia,  nagród  i  
dodatków socjalnych nauczycielom zatrudnionym w oświatowych  jednostkach  
organizacyjnych na terenie Gminy Przystajń.

Projekt uchwały był dyskutowany na Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia w dniu 27 czerwca 
b.r.  Przewodniczący Komisji  poinformował,  że  Komisja  zaopiniowała  projekt  pozytywnie 
większością głosów.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr VII/45/11 w sprawie zmiany Uchwały 
Nr  XXIX/11/09  Rady  Gminy  Przystajń  z  dnia  23  lutego  2009  r.  w  sprawie: 
ustalenia regulaminu określającego niektóre zasady wynagrodzenia za pracę oraz 
zasady  przyznawania  dodatków  do  wynagrodzenia,  nagród  i  dodatków 
socjalnych  nauczycielom  zatrudnionym  w  oświatowych  jednostkach 
organizacyjnych na terenie Gminy Przystajń większością głosów (9 za, 1 przeciw, 
4 wstrzymało się) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.

  
Za głosowali  radni:  E.  Chamela,  J.  Chrzęstek,  H.  Kapuścik,  M.  Kluba,  M.  Kwaśny,  D.  
Sendal, B. Szymanek, A. Tomziński, W. Woźny.
Wstrzymali się: A. Biernacki,  M. Zabawa, K. Wiecha-Zając, J. Sas.
Przeciw: M. Jelonek
Nieobecny na sesji: J. Leśniak

2. Statutu Gminy Przystajń.
Przewodnicząca Rady poinformowała Radnych, że do projektu Statutu (analiza na wspólnym 
posiedzeniu komisji) została wniesiona poprawka. Dotyczy paragrafów: 34, 35, 48. Poprawka 
ta nie wnosi żadnych zmian merytorycznych, zmienia jedynie zapis dotyczący numerowania 
uchwał i protokołów na bardziej czytelny. Radny M. Kluba zauważył, że niektóre zapisy Sta-
tutu mogą stwarzać problemy w przyszłości,  np.  zapisy dot.  składu Komisji  Rewizyjnej.  
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W hipotetycznej sytuacji  12 osobowej liczebności klubu nie będzie możliwości powołania 
Komisji Rewizyjnej. W związku z tym, że projekt Statutu jest projektem złożonym przez ko-
misję Rady Gminy (komisja doraźna ds. zmiany statutu) wymaga zaopiniowania przez Wójta. 
Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta o opinię. Wójt zaopiniował projekt pozytywnie. Prze-
wodnicząca  Rady  poddała  pod  głosowanie  wniesioną  poprawkę  dotyczącą  numerowania 
uchwał i protokołów. Poprawka została przyjęta jednogłośnie.
Mieszkanka Gminy P. Labus-Stankiewicz zgłosiła swoje uwagi do następujących pozycji pro-
jektu Statutu:
- art. 12 ust. 1 – pojawia się słowo „winno”
- art 24 ust. 1 pkt 4 - zapis dotyczący źródeł finansowania inicjatywy uchwałodawczej
- art. 32 ust 1 pkt 4 i 5 dotyczący głosowania przy użyciu kart do głosowania i dalszy zapis  
dotyczący kabiny do głosowania
- art. 38 – zapis dot. Komisji Rewizyjnej
- art. 9 ust 2 –zadania Przewodniczącego Rady.
Przewodnicząca krótko odniosła się do w/w zapisów w Statucie i na tym dyskusję zakończo-
no.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr VIII/46/11 z sprawie: Statutu Gminy 
Przystajń jednogłośnie w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.

3. uchylenia Uchwały Nr V/34/11 Rady Gminy Przystajń z dnia 4 kwietnia 2011 r.
 w sprawie: zaciągnięcia pożyczki preferencyjnej na budowę kanalizacji sanitarnej 
w Przystajni ul. Kolejowa i w Kuźnicy Starej – etap V.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  uchwałę  nr  VIII/47/11  w  sprawie  uchylenia 
Uchwały Nr V/34/11 Rady Gminy Przystajń z dnia 4 kwietnia 2011 r. w sprawie: 
zaciągnięcia pożyczki preferencyjnej na budowę kanalizacji  sanitarnej w Przy-
stajni  ul.  Kolejowa  i  w  Kuźnicy  Starej  –  etap  V.  jednogłośnie  (14  za)  
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.

4.  zaciągnięcia  pożyczki  preferencyjnej  na  budowę  kanalizacji  sanitarnej  
w Przystajni ul. Kolejowa i w Kuźnicy Starej – etap V.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr VIII/48/11 w sprawie  jednogłośnie (14 za)  
w głosowaniu imiennym przez podniesienie ręki

5. zmian w budżecie Gminy Przystajń na 2011 rok.
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że wprowadzane są zmiany do budżetu, ponieważ wcześniejsze 
kwoty dotyczące kosztów realizacji kanalizacji pochodziły z kosztorysu inwestorskiego. Po 
przetargu okazało się, że potrzebna kwota kredytu jest niższa. Wójt wniósł autopoprawkę do-
tyczącą numeracji paragrafów – w projekcie pojawiła się pomyłkowa numeracja 4 i 5 zamiast 
8 i 9.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr VIII/49/11 w sprawie zmian w budże-
cie Gminy Przystajń na 2011 rok jednogłośnie (14 za) w głosowaniu jawnym przez 
podniesienie ręki.

6. zmiany Uchwały Nr III/19/11 Rady Gminy Przystajń z dnia 24 stycznia 2011 r. w  
sprawie: przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Przystajń
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Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w uchwale brak jest równowagi, aby naprawić ten błąd ko-
nieczne jest przyjęcie proponowanej zmiany.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr VIII/50/11 w sprawie: przyjęcia wielo-
letniej  prognozy  finansowej  Gminy  Przystajń  jednogłośnie  (14  za)  
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.

7. rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdań za 2010 rok. Projekt uchwały odczytała 
Przewodnicząca Rady Gminy. 

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr VIII/51/11 w sprawie rozpatrzenia  
i zatwierdzenia sprawozdań za 2010 rok większością głosów (za 13, wstrzymujących się 1, 
nieobecny na sesji 1) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 
Za głosowali  radni:  A.  Biernacki,  E.  Chamela,  J.  Chrzęstek,  H.  Kapuścik,  M.  Kluba,  M.  
Kwaśny,  J.  Sas,  D.  Sendal,  B.  Szymanek,  A.  Tomziński,  K.  Wiecha-Zając,  W.  Woźny,  M.  
Zabawa.
Wstrzymujący się: M. Jelonek.
Nieobecny na sesji: J. Leśniak.

8. udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy za 2010 rok.
Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy. Radni zapoznali się z:
- sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Przystajń,
- sprawozdaniem finansowym,
- opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu,
- informacją o stanie mienia Gminy Przystajń,
- stanowiskiem Komisji Rewizyjnej,
- opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr VIII/52/11 w sprawie udzielenia abso-
lutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy za 2010 rok większością głosów 
(za 13, przeciw 1, nieobecny na sesji 1) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.
Za głosowali radni: A. Biernacki, E. Chamela, J. Chrzęstek, M. Jelonek, H. Kapuścik, M.  
Kluba, M. Kwaśny, D. Sendal, B. Szymanek, A. Tomziński, K. Wiecha-Zając, W. Woźny, M.  
Zabawa.
Przeciw: J. Sas.
Nieobecny na sesji: J. Leśniak.

Radny J. Sas wyjaśnił,  że głosował przeciwko udzieleniu Wójtowi absolutorium, ponieważ 
uważa, że mieszkańcy Antonowa zostali trzykrotnie oszukani przez Wójta w sprawie drogi 
Jarząbkowej. Decyzja podjęta przez Radę poprzedniej kadencji w sprawie złożenia wniosku 
o dofinansowanie budowy tej drogi do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych 
i Leśnych została podczas bieżącej kadencji zakwestionowana. Wójt zaproponował zmianę 
wniosku na ul. Galińskie w Stanach, a Rada to zaakceptowała. 

Ad 9 i 10
Przewodnicząca poinformowała, że wpłynęło 5 propozycji przyznania odznaczenia „Zasłużo-
ny dla  Rolnictwa”.  Ponieważ wnioskodawcą w sprawie  przyznania  tego odznaczenia  jest 
Rada Gminy odczytała propozycje wraz z uzasadnieniem i poddała je pod głosowanie. Zgło-
szeni zostali następujący mieszkańcy:

1. B. Szamanek

5



2. T. Gloc
3. D. Kulej
4. L. Prusko
5. J. Wiecha

Wszystkie propozycje zostały przyjęte większością głosów.
Przewodnicząca Rady odczytała pismo mieszkańca Kuźnicy Starej - P. Wojciecha Hameli, 
wnioskującego o zmianę planu zagospodarowania przestrzennego. Radni podtrzymali swoje 
stanowisko,  że  sprawą  planu  zagospodarowania  przestrzennego  należy  zająć  się  
w najbliższym czasie.
Przewodnicząca Rady odczytała Radnym pismo złożone do Rady przez mieszkankę Gminy - 
P.  Labus-Stankiewicz  oraz  pismo  złożone  przez  P.  Labus-Stankiewicz  w  imieniu  grupy 
mieszkańców. 
Mieszkanka wystąpiła w pierwszym z nich do Rady Gminy o zajęcie stanowiska w związku 
z sesją w dniu 30 maja b.r. Po odczytaniu pisma podtrzymała swoje stanowisko w tej sprawie. 
Jej zdaniem uniemożliwiono jej skorzystanie z uprawnień, jakie przysługują mieszkańcowi 
Gminy. Uważa, że zostały naruszone jej dobra osobiste oraz że Przewodnicząca nie zapewniła 
właściwego przebiegu sesji i zachowania porządku podczas obrad. Jej zdaniem sesja pozosta-
ła nie zamknięta, w związku z czym obecna sesja nie powinna zostać otwarta. Ponadto nie 
zgadza się z zapisami ujętymi w protokole z poprzedniej sesji, ponieważ nie oddają pełnego 
jej przebiegu w odniesieniu do wniosków składanych przez Radnego M. Zabawa względem 
jej osoby. Stwierdziła, że Przewodnicząca Rady prowadzi obrady „jak jej pasuje”, jakby była 
„imperium władzy”,  zgłasza zastrzeżenia  i  składa protest  względem takiego postępowania 
Przewodniczącej Rady, ponieważ zadaniem przewodniczącego rady jest wyłącznie organizo-
wanie i prowadzenie obrad rady.  Zapytała czy któryś  z radnych złoży wniosek w sprawie 
sprostowania tego protokołu. Radni nie złożyli takiego wniosku.
Przewodnicząca Rady ustosunkowując się do tej wypowiedzi stwierdziła, że p. Labus-Stan-
kiewicz ma prawo mieć własne zdanie, stara się w miarę możliwości udzielać jej głosu, ale 
nie podziela jej poglądów.  Jako Przewodnicząca stara się spełniać swoje obowiązki. Jest nim 
również czuwanie nad sprawnym przebiegiem obrad. Zapytała czy któryś z Radnych chce się 
ustosunkować do sprawy, czyli do zapisu w protokole z 30 maja? Żaden Radny nie zgłosił ta-
kiego zamiaru.
P. Labus-Stankiewicz stwierdziła, że w takim razie żaden radny nie zna tego protokołu. Za-
protestował przeciwko temu radny J. Sas stwierdzając, że p. Labus-Stankiewicz nie może tego 
sugerować.
P. Labus-Stankiewicz poprosiła Radę o ustosunkowanie się do pisma mieszkańców, w którym 
wnoszą oni o zlikwidowanie podatku od „pozostałych gruntów”. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że do trzech pism złożonych w tej sprawie załączone 
zostały podpisy w sumie 43 mieszkańców. Proponuje aby wystąpili oni (takie prawo daje Sta-
tut  Gminy)  z  inicjatywą  uchwałodawczą   -  do  tego  potrzebne  jest  50  podpisów,  ale  to  
z pewnością nie będzie trudne do uzyskania. P. Labus-Stankiewicz stwierdziła, że niezależnie 
od  ilości  mieszkańców  popierających  tę  sprawę  radni  mogą  podjąć  ten  temat,  wystąpić  
z wnioskiem i doprowadzić do zmiany uchwały. Wie, że sami radni byli zbulwersowani tą 
uchwałą, podejmując ją na przełomie kadencji Rada nie wiedziała, za czym głosuje.
Przewodnicząca poprosiła aby nie obrażać Radnych, poinformowała, że sprawa z którą wystą-
pili mieszkańcy została przez nią podjęta. W piśmie przesłanym do Sołtysa wsi Dąbrowa, zo-
stały podane podstawy prawne odnośnie podatków od gruntów i nieruchomości, zawarta była 
informacja, że podatek ten istnieje od 1991 roku. Niektórzy mieszkańcy płacili podatek od 
„gruntów pozostałych” cały czas, dla części naliczony został dopiero po aktualizacji ewiden-
cji gruntów i budynków. Jego maksymalna stawka (pozostałe grunty) wynosi 41 groszy, Rada 
Gminy Przystajń przyjęła na rok bieżący stawkę w wysokości 17 groszy. 
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P. Labus-Stankiewicz zaproponowała, że odczyta wyrok w sprawie niezgodności z prawem 
zwolnień od podatku, które w Gminie zostały uchwalone.
Przewodnicząca zaprotestowała, stwierdziła, że uważa sprawę na tym etapie za zamkniętą.
Radny J. Sas zaproponował p. Labus-Stankiewicz, aby z tą sprawą zwróciła się do radnego ze 
swojego terenu. Należy on do klubu radnych, a klub może wystąpić z inicjatywą uchwało-
dawczą.
Sekretarz Gminy zauważył, że wysokość stawek przyjęta uchwałą Rady obowiązuje tylko do 
końca roku bieżącego. Rolnicy nie płacą tego podatku. Poza tym uchylenie uchwały przez 
Radę Gminy spowoduje obowiązywanie maksymalnej stawki. 
P. Labus-Stankiewicz zgodziła  się,  że podatek od pozostałych gruntów nie jest  nowy,  ale 
zwolnienie jest niezgodne z prawem. Niekoniecznie musiałaby obowiązywać stawka maksy-
malna  – Rada mogłaby ją obniżyć.  Poza tym Rada zastosowała zwolnienie o charakterze 
przedmiotowym a nie podmiotowym.
Sekretarz Gminy stwierdził, że uchwały są sprawdzane przez właściwe organy nadzoru, gdy-
by uchwała była wadliwa, zostałaby uchylona.
P. Labus-Stankiewicz potwierdziła swoje stanowisko w tej sprawie. Od podatku tego została 
zwolniona grupa mieszkańców posiadających swoje domy. Uchwała w zakresie zwolnienia 
dla budynków, których właściciele otrzymują świadczenia wyłącznie z KRUS została zaskar-
żona do sądu I instancji przez prokuratora okręgowego. 
Radni zaprotestowali stwierdzając, że ten przypadek nie dotyczy Gminy Przystajń. 
Przewodnicząca Rady przerwała i poprosiła o złożenie pisma w tej sprawie.
P. Labus-Stankiewicz stwierdziła, że w Gminie Przystajń mamy do czynienia z sytuacją ana-
logiczną, a Przewodnicząca Rady stara się wpływać na stanowisko radnych, aby nie kolido-
wało z kierunkiem działań nowej kadencji.  W imieniu grupy mieszkańców, którzy złożyli 
wniosek prosi Radę o zajęcie stanowiska.
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że p. Labus-Stankiewicz sama upoważniła się do reprezen-
towania tej grupy. W związku z tym, że radni znają już sprawę, z którą występuje p. Labu-
s-Stankiewicz z grupą mieszkańców, zapytała czy Rada ma się w tej sprawie angażować i po-
dejmować jakieś kroki?
Radny E. Chamela stwierdził, że w związku z tym, że nieobecny jest radca prawny i że nie 
ma tej sprawy w programie sesji, nie powinna być rozstrzygana. 
Przewodnicząca podkreśliła, że nie widziała potrzeby umieszczania tej sprawy w programie, 
ponieważ udzieliła odpowiedzi pisemnej, a zakres sprawy reguluje ustawa.
P. Labus-Stankiewicz zauważyła, że Rada w uchwale nie uwzględniła warunków technicz-
nych, stanu budynków, miejsca położenia i innych czynników.
Przewodnicząca  Rady  odpowiedziała,  że  zgodnie  z  ustawą  Rada  może,  ale  nie  musi  ich 
uwzględniać
P. Labus-Stankiewicz ponowiła prośbę, aby Rada zajęła stanowisko, czy chce, czy nie chce 
się tą sprawą zająć.
Radna K. Wiecha-Zając złożyła wniosek o zamknięcie dyskusji w tej sprawie. Wniosek został 
przyjęty jednogłośnie.
Wójt poinformował, że w związku ze złożonym wnioskiem na ul. Galińskie można wykonać 
przepust z istniejącą nawierzchnią, ale będzie to koszt niekwalifikowany. Zapytał radnych o 
stanowisko w sprawie schodów w Zespole Szkól. Jest  możliwość wykonania ich z kostki 
wraz z pochylnią. Aby wykończyć je granitem trzeba by wylać nowe schody. Radni stwier-
dzili, że decydować w takich sprawach powinien Dyrektor Zespołu Szkół. Rozwiązanie po-
winno być ekonomiczne i trwałe. 
Przewodnicząca Rady przypomniała, że 30 czerwca upływa termin zgłaszania się kandydatów 
na ławników. Przypomniała obowiązującą procedurę w tej sprawie. 
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Ponieważ wyczerpano porządek obrad Przewodnicząca dokonała zamknięcia VIII sesji 
Rady Gminy Przystajń.

Protokolant:
Agnieszka Janik
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